
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 398 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 24. marts 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 398:  

”Planlægger ministeren initiativer med henblik på at løse problemer med digitale 

sektorafgange i sundhedssektoren, før Digital Sundhed Danmark implementeres i 

forlængelse af sundhedsaftalen fra 2024? Der henvises til artiklen: 

"Sundhedsvæsenet har brugt milliarder på it-systemer: Alligevel må hospitaler og 

kommuner udvikle ”lappeløsninger", sundhedsmonitor.dk, 4/3-25” 

 

Svar: 

Ministeriet er opmærksom på udfordringerne omkring de digitale sektorovergange. I 

forhold til den henviste artikel kan jeg oplyse, at Sundhedsdatastyrelsen arbejder på 

at optimere Det Fælles Medicinkort (FMK), så det via FMK fremover bliver muligt at 

digitalisere oplysninger om medicin udleveret til borgeren på sygehuset. 

Sundhedsdatastyrelsen forventer, at dette bliver muligt inden for de næste to år.  
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